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Setkání zahájil Roman Kaštovský, který přivítal všechny přítomné, představil program a jednotlivé 
hosty. Zároveň upozornil na možnost využití propagačních tiskovin, které má městská část k 
dispozici. 

V úvodním slově následně vystoupil radní Milan Maršálek, který přítomným představil plánované 
aktivity městské části v oblasti životního prostředí a udržitelného rozvoje. Upozornil na 
aktualizovaný Strategický plán udržitelného rozvoje (SPUR), který reaguje na aktuální 
environmentální výzvy a stanovuje konkrétní a dosažitelné cíle, mezi které patří především 
adaptace na změnu klimatu se zaměřením na malé zelené plochy v zástavbě, zakládání 
květnatých luk a posílení spolupráce s Českou zemědělskou univerzitou jakožto odborným 
garantem udržitelnosti opatření. Dále byl zdůrazněn boj se suchem skrze malá, konkrétní a 
proveditelná opatření. Jedním z významných cílů je také zajistit, aby měl každý občan Prahy 10 v 
docházkové vzdálenosti přístup k přírodnímu prostoru. Tento cíl je podle vedení městské části 
reálný díky plánovaným rekonstrukcím a budování nových parků (park Skalka, Drážní promenáda 
– liniový park a navazující lokalitní parky). V uplynulých letech se podařilo navýšit prostředky na 
opravu dětských hřišť a do budoucna se počítá s investicemi právě do zelených prostranství a na 
lokální adaptačních opatření. 

Roman Kaštovský následně představil pravidelné aktivity městské části v oblasti ekologie, jako 
jsou kampaně „Ukliďme Česko“, Swap – Re-use dny, setkávání správců komunitních 
kompostérů a komunitních zahrad, nebo pravidelná setkání ekologických spolků. Představeny 
byly také nové informační podklady pro veřejnost – aktualizovaná Ekomapa z loňského roku, 
informační leták ke třídění odpadu doplněný o „Desatero předcházení vzniku odpadu“, a rovněž 
online dotazník týkající se třídění a kapacity stanovišť tříděného odpadu, který bude dostupný na 
webových stránkách MČ. Dále byl zmíněn leták s návodem, jak hlásit nepořádek a závady ve 
veřejném prostoru. Účastníkům byly představeny i možnosti zapojení do dalších plánovaných 
aktivit v roce 2024, včetně nabídky propagace akcí ekologických spolků za podpory městské části, 
a rovněž plán činností na 1. a 2. čtvrtletí roku 2025. Organizace se mohou v souvislosti s kampaní 
„Ukliďme Česko“ obracet na Romana Kaštovského s žádostí o materiální podporu – například 
pytle, rukavice, kleště nebo zajištění odvozu odpadu. 

Z pozvaných účastníků akce vystoupil Tomáš Klouček z Českého svazu ochránců přírody, který 
představil aktivity svého spolku a zároveň pozval účastníky na EkoFest v Malešickém parku, který 
se uskuteční 26. dubna 2025. Akce nabídne prostor pro prezentaci ekologických organizací, 
přičemž již nyní je přihlášeno více než 60 vystavovatelů a zbývá kapacita pro přibližně 20 dalších. 
Zájemci o účast se mohou obrátit přímo na Tomáše Kloučka. Předloni festival navštívilo kolem 5 
000 osob, letos organizátoři cílí na 7 000 návštěvníků. Spuštěn byl také nový web akce 
(www.ekofest.eu), který je připraven pro veřejné testování a zpětnou vazbu. Dále Klouček 
informoval o publikaci Malešická kronika, která se zařadila mezi tři nejlepší nakladatelské počiny 
v rámci Magnesia Litera. Monika Martisková následně pozvala přítomné na komunitní úklid 

http://www.ekofest.eu/


plánované trasy drážní promenády – sraz je naplánován na sobotu na bývalém nádraží Strašnice. 
Úklidová akce bude probíhat i v okolí stadionu Slavie. 

Prvním hostem byl Petr Holý, koordinátor EVVO za hlavní město Prahu. Představil sebe i svůj tým, 
který se podílí na přípravě a realizaci Akčního plánu EVVO v metropoli. Informoval o e-magazínu 
Pražská EVVOluce, který nově vychází ve vizuálně inovované podobě a je vydáván čtvrtletně již 
od roku 2016. Vyzval účastníky k zasílání příspěvků o svých činnostech, a to buď přímo jemu, 
nebo redakci časopisu. Vyzdvihl aktivní zapojení Prahy 10 a pochválil její přístup k prezentaci 
svých projektů. Uvedl také další plánované akce – Den Země (27. dubna v Toulcově dvoře), 
mezinárodní soutěž City Nature Challenge (25.–28. dubna, ve spolupráci s Národním muzeem a 
aplikací iNaturalist), veletrh environmentálních organizací v OC Chodov (30.–31. května), 
krajskou konferenci EVVO (plánovanou na podzim), kampaně na podporu opylovačů a dvě 
výstavy – NE! v přírodě a Pasti na ptáky. Dále byly zmíněny nové i starší metodické materiály, 
projekty pro školy, seniory, znevýhodněné skupiny a interaktivní mapy a kalendáře ekologických 
subjektů a akcí. Představil také přípravu nové krajské koncepce EVVO pro období 2026–2035. 

Druhým hostem byl Aleš Rudl, který prezentoval dlouhodobý dobrovolnický projekt Pražské 
stromy, zaměřený na popularizaci památných a významných stromů v Praze. Účastníkům 
představil webovou databázi obsahující lokality, historické informace, tipy na výlety, soutěže a 
další aktivity pro veřejnost. Dále informoval o publikační činnosti (články, knihy, mapy, 
přednášky) a o instalaci informačních tabulí u významných stromů. Představil osm významných 
stromů na území Prahy 10 a vyzval účastníky k zasílání dalších nominací. 

V bodě Různé vystoupil Milan Válek, který poděkoval všem, kdo se podíleli na aktualizaci 
strategického plánu SPUR. 

Alexandra Hroncová (Družstvo Pod Rapidem) informovala o chystané reportáži České televize Po 
nás potopa, jejíž část byla natáčena na zahradě v “jejich” vnitrobloku mezi ulicemi Průběžná a 
Pod Rapidem, a doporučila její zhlédnutí. 

Milan Maršálek závěrem poděkoval všem přítomným za jejich činnost a aktivity, které považuje 
za pestré a významné. Vyjádřil uznání za spolupráci s Ministerstvem životního prostředí, zejména 
v souvislosti s návštěvou mládežnické delegace z Prahy 10 u ministra, při níž byla diskutována 
témata jako plýtvání potravinami. V této souvislosti vyzval k zapojování mladé generace do 
činnosti ekologických organizací a pozval přítomné k účasti na projektu Mládež kraji, který se 
zaměřuje na pořádání akcí ve veřejném prostoru. 

Setkání oficiálně ukončil Roman Kaštovský, který poděkoval všem za účast a spolupráci. 
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